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Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvor mange der er ansat i de virksomheder, som berøres af 

regeringens forslag om at tredoble bo- og gaveafgiften ved generationsskifte? 

 

Svar 

Som redegjort for i besvarelsen af spørgsmål 23, skønnes det med betydelig usikkerhed, at 

ca. 400 erhvervsvirksomheder årligt vil blive påvirket af afgiftsforhøjelsen. Disse virksom-

heder vil variere væsentligt i størrelse, ligesom der vil være variation i, hvor mange be-

skæftigede der vil være ansat i de virksomheder, hvis ejere vil blive berørt af bo- og gave-

afgiften i et givet år. Der kan ikke foretages et retvisende skøn for antallet af beskæftigede 

i de omfattede virksomheder.  

 

Det bemærkes, at tilbagerulningen af den nedsatte bo- og gaveafgift ved overdragelse af 

erhvervsvirksomheder sikrer en mere ensartet beskatning, der understøtter at virksomhe-

derne overdrages til dem, der bedst er i stand til at drive den videre, hvad enten der er tale 

om fortsat familieejerskab eller et slag til eksterne købere. Forhøjelsen af bo- og gaveaf-

giften vurderes ikke at påvirke den samlede vækst og beskæftigelse. 
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